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1. Inleiding 
 
Voor u ligt het 4e jaarverslag van onze stichting, nadat SMAV in 2017 nieuw leven is 
ingeblazen. 
 
Voor SMAV zijn sinds 2017 de volgende taken weggelegd: 

- Het functioneren als verbinder en platform voor besturen en beheerders van 
gemeenschapsaccommodaties (GA’s); 

- Het behartigen van de algemene belangen van GA’s; 
- Het stimuleren van de samenwerking tussen de besturen en beheerders onderling en 

met de gemeente Venlo; 
- Het desgewenst ondersteunen van de individuele besturen van GA’s. 

 
Het bestuur is tevreden over de ontwikkeling van SMAV als lokale brancheorganisatie voor 
22 GA’s in 2021. Het bestuur is een hecht team en er is sprake van een goede relatie met de 
achterban.  
 
De activiteiten van SMAV in 2021 hebben opnieuw in het teken van Covid-19 gestaan. De 
coronabeperkingen raken de GA’s immers zeer. Er wordt meer en meer ingeteerd op het 
eigen vermogen. Twee GA’s kregen in het najaar van 2021 coronanoodsteun van de 
gemeente Venlo om acute liquiditeitsproblemen te voorkomen.  Een aantal aanvragen van 
GA’s voor noodsteun 2021 is aan het einde van het verslagjaar nog bij de gemeente in 
behandeling. Besluitvorming zal in het eerste kwartaal 2022 door het college plaatsvinden.  
 
Daarnaast heeft een aantal GA’s steun van het rijk ontvangen (NOW/TVL). Het rijk heeft in 
2021 opnieuw middelen aan gemeenten overgemaakt om de kosten van de gemeente voor 
GA’s te compenseren. Voor de gemeente Venlo betrof het een bedrag van circa 62.000 euro. 
 
Mede door de inbreng van SMAV is in de gemeenteraad frequent gesproken over het beleid 
en de uitvoering van dit beleid voor gemeenschapsaccommodaties. Helaas heeft dit nog niet 
geleid tot vooruitgang in beleid en de uitvoering. 
 
SMAV is nog altijd niet tevreden over de communicatie vanuit het stadskantoor met de GA’s 
en over de ambtelijke inzet bij de gemeente voor de uitvoering van het vigerende beleid 
voor gemeenschapsaccommodaties. Hierdoor is achterstand in de uitvoering van het 
meerjarenplan in 2021 verder opgelopen en is een aanpassing (lees herijking) van het beleid 
pas op zijn vroegst in 2022 te verwachten.  
De GA’s hebben waardering voor de wijze, waarop de gemeente en SMAV in 2021 invulling 
hebben gegeven aan het opvangen van de gevolgen van de pandemie. 
 
SMAV staat na 4 jaar na de doorstart inmiddels op de kaart. Er worden 22 GA’s door SMAV 
bereikt zonder dat er sprake is van lidmaatschappen of formele aansluitingen. De legitimatie 
van SMAV bestaat daarin, dat over hoofdzaken altijd contact gezocht wordt met de 
achterban alvorens naar buiten te treden met standpunten over gemeenschappelijke 
onderwerpen. 
 

 



2. Bestuur 
 
Het bestuur is in 2021 niet gewijzigd en bestaat uit: 
 
De heer J. Kessels   - voorzitter 
De heer H. Wilders  - secretaris 
De heer L. van Marcke - secretaris 
De heer L. Peters  - penningmeester 
De heer A. Leppink  - lid 
De heer P. Hovens  - lid 
 
De heren Kessels en Van Marcke zijn onafhankelijk en zijn niet bij een GA actief.  
 
In 2021 zijn de heren Louis Peters en Pieter Hovens conform het rooster afgetreden en 
vervolgens voor een nieuwe periode herbenoemd. 
 
Het bestuur is in deze verslagperiode 9 keer voor overleg bijeengekomen. De meeste 
bijeenkomsten vonden plaats in ’t Raodhoes te Blerick. Een enkele keer is digitaal vergaderd. 
 
 
3. Aantal gemeenschapsaccommodaties 
 
Het aantal GA’s, waarmee SMAV contact heeft is in 2021 niet gewijzigd. De lijst met 
gegevens van deze GA’s (22) in de gemeente Venlo wordt actueel gehouden.  
 
 
4. Activiteiten 
 
Covid-19 
 
De Covid-19 pandemie heeft SMAV en de GA’s in 2021 opnieuw in de greep gehouden. De 
meeste activiteiten van SMAV zijn een gevolg van coronabeperkingen. 
 
De volgende activiteiten zijn opgepakt: 
 
- SMAV heeft op verzoek van de gemeente in 2021 eveneens als centraal schakelpunt 

gefunctioneerd in de communicatie tussen GA’s en de gemeente Venlo. Hiervan is 
veelvuldig gebruik gemaakt. De gemeente was blij, dat SMAV in 2021 deze functie heeft 
opgepakt. GA’s konden hun vragen, opmerkingen en zorgen bij SMAV kwijt. SMAV 
zorgde voor het doorgeven van vragen aan de gemeente over de maatregelen en 
antwoorden van de gemeente en overige berichten. Hierbij is veelvuldig gemaild 
middels digitale Nieuwsbrieven en van een Whatsappgroep GA gebruik gemaakt; 
 

- Eind 2020 heeft SMAV de conceptnotitie “Vinger aan de pols” geschreven. Deze notitie 
bevat diverse voorstellen voor het geven van ondersteuning op maat door de gemeente 
aan GA’s tijdens de coronapandemie. SMAV pleit voor een koerswijziging nu de 
pandemie voortduurt. GA’s dienen niet alleen te worden geholpen als er 



liquidatieproblemen (dreigen te) ontstaan, maar dienen ook over voldoende eigen 
vermogen te kunnen beschikken om toekomstige exploitatieschommelingen te kunnen 
opvangen. Ook de bestemmingsreserves zouden zoveel mogelijk intact dienen te blijven 
om noodzakelijke investeringen te kunnen doen. Ook is generieke steun voorgesteld 
onder verwijzing naar soortgelijke steun van de gemeente aan derden, zoals de horeca, 
commerciële huurders van gemeentelijk vastgoed en sportorganisaties. Deze steun zou 
ook als impuls voor besturen en vrijwilligers dienen om tijd en energie te kunnen 
stoppen in hun GA.  
Begin januari 2021 is deze notitie aangeboden aan het college, maar tot nu toe is hierop 
geen formele reactie van het college ontvangen. Er is wel een denktank van ambtenaren 
en bestuursleden van SMAV ingesteld, maar door personele wisselingen bij de 
gemeente is na drie bijeenkomsten in het voorjaar de voorgestelde aanpak niet 
opgepakt. De afhandeling van de noodsteun is in de zomer weer opgepakt. In het najaar 
heeft de gemeente nieuwe informatie opgevraagd als aanvulling op de voor 1-10-2020 
ingediende steunaanvragen 2021. Eind december 2021 kwam het bericht, dat de 
gemeente meer tijd nodig had en dat pas in het eerste kwartaal van 2022 besluiten over 
deze aanvragen wordt genomen. De besluiten zijn inmiddels genomen en de 
achterstand in de afhandeling van subsidieaanvragen 2018 t/m 2022 is weggewerkt. 
SMAV ziet in de beschikkingen helaas niet terug dat er iets met de notitie “Vinger aan de 
pols” is gedaan; 
 

- Eind 2021 heeft het bestuur op verzoek van de gemeente besloten om de lijst 2020 van 
vergader- en gebruiksmogelijkheden van GA’s voor overdag gelet op de anderhalve 
meter maatregel te actualiseren. Hiermee is in januari 2022 gestart, waarbij ook aan de 
GA’s is gevraagd of deze lijst tot een groter gebruik heeft geleid. De lijst is uiteindelijk 
niet geactualiseerd omdat de 1,5 meter begin 2022 zou worden afgeschaft; 

 
- Eind 2021 heeft het bestuur ingestemd met een voorstel om mee te werken aan de 

verspreiding van gratis zelftesten via de GA’s, als de gemeente hierom zou vragen. 
Hiermee zou een vervolg worden gegeven aan de verspreiding van gratis mondkapjes 
onder huishoudens met een laag inkomen. Een dergelijk verzoek is evenwel niet 
ontvangen. 
 

De pandemie en de gevolgen van Covid-19 voor GA’s heeft ook geleid tot intensivering van 
de contacten met de Vereniging van Kleine Kernen Limburg. Ook is de digitale algemene 
ledenvergadering bijgewoond en is deelgenomen aan de klankbordgroep voor het 
toekomstig beleid van de VKKL. 
 
In het algemeen was er veel waardering bij de GA’s en de gemeente voor de wijze waarop 
SMAV m.b.t. Covid-19 haar rol heeft genomen.  
 
 
Bezoeken op locatie 
 
Het bestuur heeft geen werkbezoeken op locatie afgelegd in 2021. Bezoeken zijn uitgesteld 
vanwege corona. Er zijn wel contacten geweest met diverse besturen en beheerders over 
locatiegebonden onderwerpen. 



 
 
 
Gezamenlijke inkoop/collectieve deelname cursussen 
 
Er zijn dit jaar geen activiteiten op dit terrein ontplooid. GA’s zijn wel benaderd deelnemers 
aan te melden voor de BHV gerelateerde cursussen van ’t Raodhoes. Van de Vereniging 
Kleine Kernen Limburg is een nieuwe opzet ontvangen voor de cursus gastheerschap. Deze 
cursus wordt door SMAV georganiseerd als GA’s weer als vanouds kunnen functioneren. 
 
 
Ontmoeting en kennis delen 
 
Er heeft door de coronabeperkingen in 2021 slechts één algemene bijeenkomst voor 
besturen en beheerders kunnen plaatsvinden. Deze is op 27 oktober 2021 gehouden in het 
D’n Dörpel en stond o.a. in het teken van de gevolgen van Covid-19, de voortgang van de 
herijking van het gemeentelijk beleid en de afhandeling van subsidieverzoeken door de 
gemeente. 
 
De door SMAV op 22-09-2021 georganiseerde bijeenkomst over de wet besturen en toezicht 
rechtspersonen in de Bantuin is goed bezocht. Mw. N. Peters van notariskantoor Rivierdael 
gaf een praktische toelichting over deze wet en ging in op diverse vragen uit de zaal. GA’s die 
van plan zijn hun statuten te wijzigen kunnen hiervoor bij voornoemd notariskantoor terecht 
en krijgen als SMAV betrokkene korting.  
 
Er zijn plannen voorbereid voor een aantal inhoudelijke themabijeenkomsten, maar deze zijn 
uiteindelijk niet uitgevoerd vanwege de coronabeperkingen.   
 
De nieuwjaarsbijeenkomst kon in januari 2021 door de lockdown niet plaatsvinden. 
 
 
Belangenbehartiging 
 
In 2021 is nagenoeg alle tijd en energie van SMAV gaan zitten in de belangenbehartiging 
door met name de gevolgen van coronabeperkingen. Het ging met name om 
belangenbehartiging richting gemeente Venlo. Het beleid en de uitvoering m.b.t. GA’s wordt 
al jaren verwaarloosd en de sector voelt zich al lang niet meer serieus genomen. Maar 
bovenal steekt het gebrek aan communicatie. Menig bestuurder vroeg zich wanhopig af of 
dit nog goed zou komen en wanneer. Het moment was nabij, dat diverse bestuursleden de 
pijp aan Maarten wilden geven. 
 
Eind 2021 kwam er hoop op verbetering na de komst van een nieuwe, vaste teamleider, de 
instelling van een overlegtafel bij de gemeente (alle disciplines rondom GA’s aan een tafel) 
en de start van de procesaanpak. Er wordt beter gecommuniceerd met SMAV en er is 
duidelijkheid hoe de herijking van het beleid gaat verlopen.  
SMAV blijft echter zeer kritisch op de aanpak. Een zwaluw maakt nog geen zomer. Er gaat 
helaas veel tijd en geld verloren door de uitvoering van onnodige onderzoeken in het kader 



van de herijking. Het steekt dat wel de mening van bewoners over GA’s wordt gevraagd, 
maar dat er geen onderzoek komt naar de opvattingen van gebruikers, terwijl gebruikers het 
aanspreekpunt voor besturen en beheerders zijn. Veel informatie is eerder opgehaald en als 
goed geluisterd wordt naar de GA’s en hun gebruikers kan zo nodig het beleid op 
eenvoudige wijze worden bijgesteld. Als de GA’s corona al overleven, dan is het zaak om te 
zorgen voor investeringen in de kwaliteit en de functionaliteit van GA’s. Hierbij zijn ook 
investeringen in duurzaamheid geboden om de exploitatiekosten te drukken. Bij de GA’s is 
niemand tegen meer reuring in de GA’s, maar de gebouwen dienen dan wel op orde te zijn. 
 
 
Bestuurlijk overleg met wethouders 
 
Het bestuur heeft in februari en juli bestuurlijk overleg gevoerd met 
wethouder/portefeuillehouder Vervoort, waarbij aandacht is gevraagd voor de achterstand 
in de uitvoering van het beleid van de gemeente m.b.t. gemeenschapsaccommodaties, de 
zorgelijke exploitatie van GA’s als gevolg van de coronabeperkingen en de aanpak van de 
herijking. 
 
Medio december is om een extra bestuurlijk overleg gevraagd vanwege uitspraken van 
wethouder Vervoort over het functioneren van SMAV tijdens de behandeling door de raad 
van een raadsnotitie over de stand van zaken gemeenschapsaccommodatiebeleid d.d. 8-12-
2021. Geheel onnodig en onterecht stelde hij het functioneren van SMAV ter discussie. Deze 
uitspraken zijn slecht gevallen bij SMAV en de achterban. Het gesprek kon vanwege de 
agenda van de wethouder pas in januari plaatsvinden. 
 
 
Contacten met de ambtelijke organisatie 
 
Er was geen vast ambtelijk accounthouder bij de gemeente voor de GA’s. De vacature van de 
vaste beleidsadviseur kon ook in 2021 niet worden ingevuld met alle gevolgen van dien. 
SMAV had in 2021 te maken met diverse voornamelijk ingehuurde beleidsadviseurs, die 
slechts gedeeltelijk verantwoordelijk waren voor het beleid en uitvoering, maar bovendien 
ook nog eens met wisselende teamleiders. 
 
 
Achterstand afhandeling subsidieaanvragen 
 
De achterstand in de afhandeling van subsidieaanvragen van voor 2020 is in 2021 nagenoeg 
ingelopen, maar er ontstonden opnieuw achterstanden (vaststelling subsidies 2020, 
afhandeling aanvragen coronasteun 2021 en subsidieaanvragen 2022).  
 
In de raadsnotie 2021-10 van 16 november stond nog dat de afhandeling van de aanvragen 
2022 binnen de wettelijke termijn zou geschieden. Medio december 2021 volgde het 
ambtelijk bericht dat de achterstanden m.b.t. de aanvragen 2022 en de aanvragen 
coronasteun 2021 pas medio maart 2022 zou zijn ingelopen.  
 



Het geduld van menig GA-bestuurder is in 2021 voortdurend op de proef gesteld. GA’s 
dienen binnen deadlines allerlei informatie aan te leveren, terwijl de gemeente zich 
voortdurend niet houdt aan de wettelijke termijnen. 
 
 
Gemeenteraad 
 
Het college heeft de gemeenteraad in 2021 middels 2 Raadsinformatiebrieven (RIB’s) en een 
raadsnotitie geïnformeerd over het beleid m.b.t. de GA’s. 

• Eind maart was er de RIB inzake evaluatie van het beleid met het evaluatierapport als 
bijlage;  

• In mei volgde de RIB inzake procesaanpak; 

• Op 16 november verscheen er een notitie over de stand van zaken m.b.t. 
gemeenschapsaccommodatiebeleid met vragen over de betrokkenheid van de raad 
bij de werkbezoeken en over de uitgangspunten voor de herijking. 

 
SMAV heeft op deze RIB’s en de raadsnotitie gereageerd richting college, 
portefeuillehouder, raad en fracties. De zienswijze van SMAV liet aan duidelijkheid niets te 
wensen over. 
SMAV kon spreken namens de GA’s vanwege het gegeven mandaat op dit punt. 
 
Op 8 december is tijdens de oordeelsvormende raadsvergadering door onze voorzitter 
gebruik gemaakt van het sprekersplein om het standpunt van SMAV te verwoorden m.b.t. 
de hiervoor aangehaalde raadsnotitie. 
SMAV heeft kennisgenomen van de reactie van de fracties op de voortgangsnotitie en weet 
zich door de meeste fractie gesterkt. De raad was zeer kritisch, maar maakte het de 
wethouder uiteindelijk niet moeilijk. De herijking wordt over de gemeenteraadsverkiezingen 
getild en voor het zomerreces dient de raad de definitieve beleidskaders vast te stellen. 
Zoals eerder aangegeven was SMAV en een deel van de achterban zeer ontstemd over de 
reactie van de wethouder op de inbreng van de raad. Geheel overbodig stelde hij ten 
onrechte het functioneren van SMAV ter discussie. Achteraf bleek hij zich hiervan niet 
bewust en heeft hij toegezegd op het functioneren van SMAV bij de eerstvolgende 
raadsinformatiebrief terug te komen. Dit laatste was een van de uitkomsten van het extra 
bestuurlijke overleg van 10-01-2022. 
 
 
 Onroerende Zaak Belasting 
 
Er is geen nieuws over de wettelijke mogelijkheid voor GA’s om minder OZB te betalen. 
SMAV schreef hierover de gemeente aan in 2019.  De gemeente neemt geen standpunt in 
zolang de vragen van de Vereniging Nederlandse Gemeenten over de uitvoering niet zijn 
beantwoord door het rijk. GA’s betalen nu in onze gemeente nog altijd het hogere tarief als 
eigenaar/huurder van niet-woningen in plaats van het lagere tarief voor woningen. 
 
 
Advisering individuele gemeenschapsaccommodaties 
 



SMAV is in 2021 door enkele besturen van GA’s gevraagd om mee te denken over 
uiteenlopende bestuurlijke aangelegenheden: 

- Gemeenschapshuis De Vilgaard; 
- Activiteitencentrum Zalzershaof; 
- Gemeenschapshuis D’n Dörpel; 
- Gemeenschapshuis De Windmeule; 

 
In het algemeen ging het om meerdere gesprekken, die vaak over de bestuurlijke 
continuiteit van de organisatie gingen. Uitgangspunt van SMAV bij dit meedenken was het 
belang van de afzonderlijke GA’s te dienen. Deze gesprekken zijn met name gevoerd door de 
heren Kessels en Van Marcke. 
 
 
Tot slot 
 
Er is weer een jaar om, waarin veel gebeurd is. Voor de GA’s en voor SMAV was het een 
moeilijk jaar. Maar er komt langzaam zicht op betere tijden. 2022 zal nog niet een normaal 
jaar zijn, maar de exploitatie van de GA’s zal beter worden, mits corona niet weer op grote 
schaal zal opduiken. Het zal nog wel even duren eer de exploitatie weer normaal is en het 
vermogen weer op peil is. De GA’s en SMAV staan in 2022 weer paraat om gebruikers zo 
goed mogelijk te faciliteren. 
 
 
 
 

-.-.-.-.-.-.-.-.-.-.-.-. 


